
Badania  parkingowe  w  pięciu
miastach  GZM.  Samochody
skanujące wyjadą na ulice w
listopadzie i grudniu
Na  zlecenie  Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii  w
najbliższych  tygodniach  zostaną  przeprowadzone  badania
parkingowe  w  śródmieściach  Bytomia,  Chorzowa,  Gliwic,  Rudy
Śląskiej i Tarnowskich Gór. Specjalne samochody będą zliczać
zaparkowane przy ulicach i na miejskich parkingach pojazdy.
Uzupełnieniem  pomiarów  będą  badania  społeczne,  a  wyniki
posłużą  do  diagnozy  sytuacji  parkingowej  w  miastach  i
opracowania sposobów na złagodzenie problemów w tym obszarze.

Badania będą prowadzone od 14 listopada do 7 grudnia. Pomiary
będą wykonywane w dni robocze, a w Gliwicach dodatkowo także w
jedną sobotę. W tym mieście badania odbędą się w dniach 14,
15,  18,  21  i  22  listopada.  W  Tarnowskich  Górach  pojazdy
skanujące  wyjadą  na  ulice  14,  15,  28  i  29  listopada.  W
Chorzowie i Rudzie Śląskiej pomiary odbędą się 23 listopada i
5 grudnia, natomiast w Bytomiu – 6 i 7 grudnia.

–  W  trakcie  każdego  dnia  badań  samochody  będą  co  godzinę
przejeżdżać  przez  dane  śródmieście,  zliczając  zaparkowane
samochody w poszczególnych miejscach poprzez sfotografowanie
przestrzeni  –  mówi  Marcin  Domański,  zastępca  dyrektora
Departamentu Komunikacji i Transportu w GZM.

–  Samochody  przejadą  również  nocą.  Na  podstawie  zebranych
danych,  wyliczony  zostanie  szereg  wskaźników  dotyczących
parkowania,  między  innymi  zajętość  miejsc  parkingowych  czy
rotacja. Ponadto przeprowadzone będą analizy, mające na celu
oszacowanie czy w danych miejscach parkują głównie mieszkańcy
okolicy, czy raczej osoby przyjeżdżające do pracy bądź sklepów
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lub usług – tłumaczy Domański.

Badania  realizowane  będą  na  zlecenie  Górnośląsko-
Zagłębiowskiej  Metropolii,  która  od  zeszłego  roku  prowadzi
projekt  dotyczący  spójnej  polityki  parkingowej  w  miastach.
Powołany został zespół urzędników z 10 miast – pracowników
urzędów  miejskich  i  zarządów  dróg,  nazwany  Metropolitalnym
zespołem  ds.  spójnej  polityki  parkingowej.  Zespół  ten,  po
przeprowadzeniu pomiarów parkingowych przez firmę zewnętrzną,
zrealizuje  badania  społeczne  wśród  mieszkańców,
przedsiębiorców i klientów lokali usługowych w miastach.

Pomiary  parkingowe  zostaną  również  wykonane  w  Dąbrowie
Górniczej, Sosnowcu i Zabrzu, jednak tam, z uwagi na trwające
inwestycje  infrastrukturalne,  badania  zaplanowano  na  wiosnę
przyszłego roku. Łącznie w trakcie badań w GZM przeanalizowana
zostanie przestrzeń wzdłuż około 300 kilometrów ulic.

Komunikat dotyczący przetwarzania danych osobowych zebranych w
trakcie badania.

Administratorem danych osobowych jest Górnośląsko-Zagłębiowska
Metropolia.  Celem  zebrania  i  przetwarzania  danych  jest
dokonanie pomiarów i analizy sytuacji związanej z parkowaniem
pojazdów  na  obszarze  miast  Metropolii.  Podstawą  prawną
przetwarzania danych osobowych jest art. 6 ust. 1 lit. e RODO.

Pełna treść: Klauzula informacyjna – badania parkingowe

W  stronę  spójnej  polityki
parkingowej.  GZM  ogłosiła
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przetarg  na  największe  w
Polsce badania parkingowe
Metropolia  ogłosiła  przetarg  na  badania  parkingowe,  które
obejmą 275 km dróg. Celem jest diagnoza problemów w zakresie
parkowania  w  miastach  GZM.  Po  przeprowadzeniu  badań
 inżynieryjnych  i  społecznych,  kolejnym  krokiem  będzie
wypracowanie  odpowiednich  rekomendacji,  aby  uporządkować
parkowanie w centrach miast.  

W  2018  roku  prawie  45  proc.  procent  podróży  na  terenie
Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii  zostało  wykonanych
samochodem. Parkowanie w zwartych centrach miast jest dużym
problemem, a dostępność miejsc parkingowych staje się jednym z
głównych wyzwań codziennego przemieszczania się. GZM pracuje
nad  alternatywami  w  postaci  kolei  metropolitalnej  wraz  z
siecią  węzłów  przesiadkowych.  Jednocześnie  powołano
Metropolitalny Zespół ds. Spójnej Polityki Parkingowej. Jego
zadaniem  jest  wypracowanie  odpowiednich  rekomendacji
dotyczących  polityki  parkingowej  tak,  aby  uporządkować
parkowanie  w  centrach.  Wcześniej  jednak  problem  zostanie
dogłębnie  zbadany.  Członkami  zespołu  są  przedstawiciele
samorządów  z  Chorzowa,  Bytomia,  Dąbrowy  Górniczej,  Gliwic,
Katowic, Rudy Śląskiej, Sosnowca, Tarnowskich Gór, Tychów oraz
Zabrza.  Są  to  miasta  z  największym  nasyceniem  usług,  co
potwierdziły analizy przeprowadzone podczas prac nad planem
mobilności.  W  kontekście  polityki  parkingowej  ma  to  duże
znaczenie, ponieważ funkcje usługowe stanowią w miastach jeden
z najczęstszych celów krótkich podróży samochodem.

–  Polityka  parkingowa  okazała  się  podczas  prac  na  Planem
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej jednym z jej istotniejszych
instrumentów – mówi Grzegorz Kwitek, członek Zarządu GZM. –
Chodzi  nie  tylko  o  brak  jednolitego  systemu  zarządzania,
ograniczoną liczbę miejsc parkingowych w miastach, ale też
brak  danych  liczbowych  na  temat  funkcjonowania  miejsc
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postojowych  w  ich  centrach.  GZM  w  porozumieniu  z  gminami
postanowiła  więc  zająć  się  koordynacją  tego  tematu,
rozpoczynając od przeprowadzenia badań – dodaje Kwitek.

Badania  obejmą  275  kilometrów  dróg  w  ośmiu  miastach:
Chorzowie,  Bytomiu,  Dąbrowie  Górniczej,  Gliwicach,  Rudzie
Śląskiej,  Sosnowcu,  Tarnowskich  Górach  i  Zabrzu.  Podobne
badania zostały wykonane w poprzednich latach w Tychach i
Katowicach. Zbadane zostanie wypełnienie miejsc parkingowych –
za górną granicę uznane będzie 85 proc. zajętości miejsc w
określonym fragmencie miasta, tak, aby zawsze znalazło się
miejsce dla potrzebujących kierowców, a także rotacja – czyli
liczba  aut  parkujących  na  jednym  miejscu  w  ciągu  doby.
Analizowany  będzie  również  czas  parkowania,  czyli  to,  jak
długo i w jakim czasie samochody pozostają zaparkowane na
konkretnych obszarach w miastach.

– Rozbudowana sieć drogowa zachęca do używania samochodu, a
zwarte centra miast nie są w stanie pomieścić ich wszystkich –
mówi  Marcin  Domański,  zastępca  dyrektora  Departamentu
Komunikacji  i  Transportu  GZM  –  Dlatego  trzeba  zapewnić
odpowiednie priorytety: zaoferować alternatywę dla parkujących
przez 8 godzin i tym samym zapewnić dostępność miejsc dla
parkujących  krócej.  Dzięki  badaniom  sprawdzimy,  w  których
miejscach występuje problem i gdzie należy podjąć odpowiednie
działania.

Badania  mają  zostać  przeprowadzone  za  pomocą  samochodu  z
kamerami  skanującymi  przestrzeń  miejską  oraz  systemem
rozpoznawania obrazów. Wszystkie wskaźniki zostaną obliczone
automatycznie.

Obszar  do  badań  został  wyznaczony  przez  członków
Metropolitalnego Zespołu ds. Spójnej Polityki Parkingowej w
oparciu  o  doświadczenia  zarządów  dróg,  istniejące  strefy
płatnego parkowania, a przede wszystkim o główne cele podróży,
takie jak sklepy, urzędy, szkoły czy szpitale. Oprócz badań
inżynierskich  planowane  są  badania  społeczne.  Wykorzystane



zostaną  do  tego  geoankiety  czy  bezpośrednie  wywiady  z
mieszkańcami miast oraz przedsiębiorcami, klientami sklepów i
lokali usługowych. Niektóre z tych badań zostaną powtórzone po
wprowadzeniu  ewentualnych  regulacji,  żeby  sprawdzić,  czy
poprawiła się dostępność miejsc parkingowych.

–  Działania  Metropolitalnego  Zespołu  ds.  Spójnej  Polityki
Parkingowej  stanowią  kontynuację  Metropolitalnej  Szkoły
Prototypowania w Tychach, w której przeprowadziliśmy testowo
obydwa rodzaje badań. Zespół poszerzyliśmy o pozostałe duże
miasta, aby móc poszerzyć zakres naszych działań. W tej chwili
pracujemy nad badaniami, a po uzyskaniu ich wyników naszym
zadaniem będzie wypracowanie odpowiednich rekomendacji – mówi
Ewa  Lutogniewska,  kierująca  działaniami  Metropolitalnego
Zespołu ds. Spójnej Polityki Parkingowej.

ZOBACZ:  Dobre  centrum  –  instrukcja  dla  ludzi  chcących
uporządkować  parkowanie  w  centrum  miasta

Powtórzenie  przetargu  dało
efekt – gaz na przyszły rok
będzie tańszy
Górnośląsko-Zagłębiowska  Metropolia  rozstrzygnęła  powtórzony
przetarg na grupowy zakup gazu dla części swoich gmin w 2023
r. W ramach postępowania wpłynęła jedna oferta od PGNiG Obrót
Detaliczny na łączną kwotę 53,9 mln zł, która jest niższa od
kwoty zaproponowanej w poprzednim, unieważnionym postępowaniu.

Był  to  drugi  przetarg  przeprowadzony  dla  gmin,  które  w
ubiegłym roku zdecydowały się na zakup gazu jedynie na 2022 r.
Przedmiotem zamówienia był zakup paliwa o łącznym wolumenie
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110,5 GWh na 2023 r. w podziale na dwa zadania.

W  ofercie  złożonej  przez  PGNiG  Obrót  Detaliczny  zadanie
pierwsze wyceniono na 25,4 mln zł, a zadanie drugie na 28,5
mln  zł.  Łącznie  daje  to  kwotę  53,9  mln  zł  przy  budżecie
zamawiających na poziomie 58,9 mln zł.

– Nie tylko otrzymaliśmy oferty na obie części postępowania
ale również są one niższe o 34,7 proc. od kwoty w pierwszym
przetargu, który unieważniliśmy pod koniec października tego
roku. Decyzję, aby powtórzyć postępowanie, podjęliśmy właśnie
ze  względu  na  zbyt  wysokie  ceny  paliwa  gazowego.  Dzisiaj
widzimy,  że  był  to  dobry  ruch  –  mówi  Karolina  Mucha-Kuś,
dyrektor Departamentu Projektów i Inwestycji w GZM. Dodaje, że
niższa cena gazu w obecnym przetargu wynika wprost z sytuacji
na rynku energii.

W przetargu na grupowy zakup gazu na 2023 r. uczestniczyły
miasta  i  gminy:  Bobrowniki,  Chorzów,  Czeladź,  Dąbrowa
Górnicza,  Gliwice,  Katowice,  Knurów,  Kobiór,  Mierzęcice,
Psary, Ruda Śląska, Siewierz, Sławków, Świętochłowice, Wyry i
Zabrze,  a  także  samorządowe  jednostki  organizacyjne,  m.in.
Planetarium  Śląskie,  Muzeum  Hutnictwa  w  Chorzowie,  Muzeum
Górnictwa Węglowego w Zabrzu, Teatr Miejski w Gliwicach, Pałac
Kultury Zagłębia, gminne domy kultury, biblioteki miejskie czy
zakłady opieki zdrowotnej.

Przypomnijmy,  że  w  grudniu  ubiegłego  roku  rozstrzygnięto
przetarg na grupowy zakup gazu dla 32 miast i gmin, przy czym
część samorządów zdecydowała się na zakup paliwa na dwa lata
(2022-2023), a część tylko na rok. Jedyną ofertę złożyło wtedy
PGNiG Obrót Detaliczny na kwotę 84,3 mln zł, a łączny wolumen
zamówienia wynosił 198,7 GWh.

Obok metropolitalnej grupy zakupowej gazu, która powstała w
2019 r., funkcjonuje także grupa zakupowa energii elektrycznej
– ostatni jej przetarg obejmował 115 zamawiających, którzy
zakupili prąd na lata 2022-2023, uzyskując średnią cenę na



poziomie 505,35 zł/MWh. Utworzone przez GZM grupy zakupowe są
największymi tego typu podmiotami w kraju.

Kolej Plus w GZM. Umowy na
100 km torów podpisane
Przedstawiciele sześciu samorządów podpisali dziś ze spółką
PKP PLK umowy na realizację projektów dofinansowanych w ramach
rządowego  programu  Kolej  Plus.  Górnośląsko-Zagłębiowska
Metropolia jest partnerem we wszystkich tych projektach oraz
zapewniła  tym  samorządom  sfinansowanie  wkładu  własnego  do
realizowanych inwestycji.

Zaangażowanie finansowe GZM w planowane inwestycje to ponad
317  mln  złotych.  Ich  całkowita  wartość  to  prawie  1,5  mld
złotych. Już wcześniej GZM zleciła opracowanie dokumentacji
przedprojektowych  dla  tych  inwestycji  oraz  w  całości
sfinansowała  to  zadanie.  Dzięki  dobrze  przygotowanej
dokumentacji oraz poziomowi dotacji na pokrycie przez gminy
wkładu  własnego,  projekty  te  zostały  ocenione  najlepiej  w
skali  całego  kraju.  Dzięki  temu  wszystkie  6  projektów
liniowych  z  terenu  Metropolii  zostało  zakwalifikowanych  do
realizacji w ramach Programu „Kolej Plus”.

– Dzięki tym dotacjom w Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii
wybudowanych i wyremontowanych zostanie łącznie ok. 100 km
torów – podkreśla Kazimierz Karolczak, przewodniczący zarządu
GZM.  –  To  poprawi  skomunikowanie  naszych  gmin  z  miastem
wojewódzkim i stolicą metropolii – z Katowicami. Rozbudowa
infrastruktury  torowej  jest  kluczowa  dla  usprawnienia
funkcjonowania  transportu  szynowego,  ponieważ  naszym  celem
jest to, aby pociągi Kolei Metropolitalnej w godzinach szczytu
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kursowały co kilkanaście minut. Obok twardych inwestycji, jak
właśnie  budowa  nowych  torów,  równie  istotne  jest  także
podejmowanie przez nas szeregu innych działań, dzięki którym
poprawiamy  ofertę  komunikacyjną  w  GZM.  To  finansowanie
zwiększonej częstotliwości kursowania pociągów, na które od
2019  roku  przeznaczyliśmy  33  mln  zł  oraz  pogłębianie
integracji  biletowej,  co  pozwala  pasażerom  na  bardziej
swobodne  łączenie  różnych  środków  transportu  w  swoich
codziennych podróżach – dodaje przewodniczący Karolczak.

Teraz czas na projekt i realizację
Dzięki inwestycjom niemal 100 km torów kolejowych zostanie
odbudowanych,  rozbudowanych  lub  przywróconych  ruchowi
pasażerskiemu.  Na  trasach  powstanie  14  nowych  przystanków
osobowych.

– Od planów i koncepcji przechodzimy dzisiaj do najbardziej
widocznego etapu powstania Kolei Metropolitalnej, czyli budowy
nowych lub modernizacji istniejących torów, a także budowy
nowych  przystanków  kolejowych,  które  w  znacznym  stopniu
sprawią, że kolej będzie bardziej dostępna dla mieszkańców –
mówi Grzegorz Kwitek, członek zarządu GZM, w którym odpowiada
za rozwój transportu publicznego.

– Podpisanie umów, to – owszem – początek budowy, ale to także
niejako  zwieńczenie  dotychczasowych  prac  nad  obszerną
dokumentacją, która jest wymagana przy tego typu inwestycjach.
Było  to  możliwe  dzięki  dobrej  współpracy  i  skoordynowaniu
działań  w  ramach  samej  Metropolii,  ale  również  dobrej
współpracy z gminami, które z nami bezpośrednio sąsiadują i z
Urzędem  Marszałkowskim  Województwa  Śląskiego.  Realizacja
dofinansowanych  projektów  z  Kolei  Plus  ma  również  ogromne
znaczenie  dla  dalszych  planów  inwestycyjnych  związanych  z
budową dodatkowych torów dla potrzeb Kolei Metropolitalnej na
głównych liniach kolejowych – dodaje Kwitek.

Kolejnym etapem po podpisaniu umów będzie ogłoszenie przez PKP



PLK  postępowań  przetargowych  na  opracowanie  szczegółowej
dokumentacji  projektowej,  która  będzie  podstawą  do
przygotowania przetargów na prace budowlane. Wyjątkiem jest
projekt zakładający odtworzenie ruchu pasażerskiego pomiędzy
Gliwicami a centrum Katowic przez południowe dzielnice Zabrza,
Rudy Śląskiej, z nowym przystankiem w Chorzowie, gdzie od razu
zostanie ogłoszony przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj.

–  Muszę  podkreślić  niesamowity  wkład  merytoryczny  zespołu
Wydziału  Kolei  Metropolitalnej  w  przygotowanie  wniosków,
dokumentacji, jej weryfikację i konsultację oraz dopilnowanie
całej  sfery  logistyki  projektu,  przy  wsparciu  całego
Departamentu  Komunikacji  i  Transportu  naszego  urzędu.
Podkreślam  bardzo  dobrą  współpracę  z  wykonawcami  oraz
wszystkimi partnerami projektu, za którą serdecznie dziękuję –
dodaje Wojciech Dinges, pełnomocnik zarządu GZM ds. transportu
szynowego.

6 inwestycji
Umowy dotyczą prac na szeregu linii kolejowych. Mowa o:

budowie  drugiego  toru  w  kierunku  Rybnika  na  odcinku
Katowice Ligota – Orzesze-Jaśkowice,
odbudowie połączenia kolejowego z centrum Pyskowic,
odtworzenie  alternatywnego  połączenia  pasażerskiego
Katowic z Tychami przez katowickie dzielnice Kostuchna i
Murcki,
odtworzeniu  ruchu  pasażerskiego  pomiędzy  Gliwicami  a
centrum Katowic przez południowe dzielnice Zabrza, Rudy
Śląskiej, z nowym przystankiem w Chorzowie,
odtworzeniu  bezpośredniego  połączenia  centrum  Dąbrowy
Górniczej ze Strzemieszycami i Sławkowem,
budowie linii kolejowej między Bytomiem a Rudą Śląską
Chebziem, przez Orzegów.



Drugi tor przez Mikołów
Inwestycja,  której  miastem  liderem  jest  Mikołów,  polegać
będzie na budowie drugiego toru w kierunku Rybnika na odcinku
Katowice  Ligota  –  Orzesze-Jaśkowice.  Dzięki  niej  zniknie
kolejowe „wąskie gardło” – do tej pory pociągi poruszały się
tu po jednym torze.

– To bardzo ważny projekt dla Mikołowa – mówi Mateusz Handel,
zastępca burmistrza Mikołowa. – Dzięki programowi Kolej Plus
powstanie  nowa  27  kilometrowa  linia  kolejowa  biegnąca  z
Katowic przez Mikołów i Łaziska Górne do Orzesza Jaśkowic –
równolegle do istniejącej trasy nr 140. Dzięki niej zwiększy
się przepustowość linii i częstotliwość uruchamianych składów
(szczególnie  w  porannych  i  popołudniowych  szczytach
przewozowych).  Inwestycja  świetnie  wpisuje  się  w  świeżo
wybudowane centrum przesiadkowe w Mikołowie.

Cały czas rozwijamy naszą infrastrukturę. W ramach projektu w
mieście powstaną także dwa nowe przystanki kolejowe. Transport
zbiorowy – jako najbardziej ekologiczny sposób podróżowania –
jest  rozwiązaniem,  na  które  w  naszym  mieście  stawiamy
szczególnie  mocno  –  dodaje.

Pyskowice Miasto – powrót pociągów
po ponad 20 latach
Ruch pasażerski do stacji Pyskowice Miasto został zatrzymany w
2000 roku. Od tego momentu pociągi pasażerskie przejeżdżające
przez Pyskowice zatrzymywały się na stacji znajdującej się
poza centrum miasta.

– Projekt przywrócenia połączenia kolejowego (linia nr 198)
Pyskowice Miasto – Pyskowice i dalej w ramach planowanej Kolei
Metropolitalnej jest dla Pyskowic jak skok cywilizacyjny –
mówi Adam Wójcik, burmistrz Pyskowic. – Zintegrowany system
komunikacji, P&R, szybkie i ekologiczne przemieszczanie się do



centrum  aglomeracji  śląskiej  jest  kluczowe  dla  rozwoju
Pyskowic.  Połączenie  kolejowe  daje  nam  możliwość
zdywersyfikowania  trudnej  już  dziś  sytuacji  na  drogach
wlotowych i wylotowych z miasta. Biorąc zaś pod uwagę, że
większość aktywnych zawodowo pyskowiczan pracuje w Gliwicach,
Zabrzu,  Bytomiu  czy  Katowicach  –  tą  inwestycją  dajemy  im
możliwość tańszego i komfortowego przemieszczania się – dodaje
burmistrz.

Z Katowic do Tychów przez Murcki i
Kostuchnę
Kolejne  umowa  dotyczy  utworzenia  alternatywnego  połączenia
aglomeracyjnego Tychy – Katowice Murcki – Katowice Ligota, na
linii kolejowej nr 142.

– Realizacja inwestycji kolejowych w ramach Kolei Plus to
efekt wspólnych starań naszego miasta i GZM. Mieszkańcy dzięki
temu zyskają nowe możliwości transportowe, wpisujące się w
przyjętą  przez  nas  strategię  rozwoju  transportu
zrównoważonego,  w  którym  transport  szynowy  jest  niezwykle
istotny. Wybudowaliśmy centra przesiadkowe o wartości ponad
260 mln zł, jesteśmy w trakcie zmiany polityki parkingowej,
która ma na celu zwiększenie rotacji samochodów w centrum
miasta.  Stawiamy  na  rozwój  tramwajów,  a  także  regularnie
wymieniamy tabor autobusowy na komfortowy i ekologiczny. Do
dyspozycji  mieszkańców  jest  system  rowerów  miejskich  oraz
około  190  km  dróg  rowerowych.  Ważnym  rozszerzeniem  tych
działań  będą  inwestycje  kolejowe,  które  wpłyną  na  komfort
podroży, szczególnie mieszkańców południowych dzielnic Katowic
– mówi Bogumił Sobula, I wiceprezydent miasta Katowice.

Z Bytomia do Gliwic przez Zabrze i



Rudę Śląską
W ramach rządowego programu odbudowana zostanie również linia
kolejowa między Bytomiem i Rudą Śląską. Na trasie powstaną dwa
nowe  przystanki  –  w  Bytomiu  przy  ulicy  Zabrzańskiej  i  w
rudzkim Orzegowie. W Chebziu linia łączyć się będzie z główną
linią  kolejową  łączącą  Katowice  z  Gliwicami.  Co  ważne  –
pociągi będą mogły tu być kierowane w obu kierunkach. Dzięki
temu pociągi kursujące z Bytomia do Gliwic będą mogły jechać
przez centrum Zabrza i Rudę.

–  Kolej  metropolitalna  będzie  istotną  poprawą  oferty
komunikacji  publicznej  w  naszym  regionie  –  mówi  Mariusz
Wołosz,  prezydent  Bytomia.  –  Budowa  nowego  połączenia
kolejowego między Bytomiem a Rudą Śląską i Zabrzem w ramach
programu  „Kolej  Plus”  z  pewnością  będzie  atrakcyjnym
rozwiązaniem  dla  osób  pracujących  i  uczących  się  w  tych
miastach. Szybkie i bezkolizyjne połączenia między miastami
to, coś, czego oczekują od nas mieszkańcy i przedsiębiorcy.
Bez  rozwoju  połączeń  kolejowych  nie  rozwiniemy  mobilności
w Metropolii – dodaje prezydent Bytomia.

Łącznik w Dąbrowie Górniczej
Prace  wykonywane  w  Dąbrowie  Górniczej  będą  polegać  na
odtworzeniu  bezpośredniego  połączenia  centrum  miasta  ze
Strzemieszycami.

– W naszej części programu Kolej Plus mowa o zadaniu, który
dotyczy budowy łącznika między stacjami w Gołonogu i Tworzniu.
Dla Dąbrowy Górniczej to byłaby niezwykle ważna inwestycja, bo
dzięki  niej  otworzyłaby  się  możliwość  bezpośredniego
skomunikowania centrum naszego miasta z Małopolską i Krakowem
– mówi Damian Rutkowski, wiceprezydent Dąbrowy Górniczej.

Budowie łącznika ma towarzyszyć rozbudowa stacji w Gołonogu i
odbudowa przystanku osobowego Tworzeń.



Alternatywne  połączenie  Katowic  i
Gliwic przez Rudę Śląską
Inwestycja, której miastem-liderem jest Ruda Śląska, zakłada
przygotowanie  alternatywnego  połączenia  aglomeracyjnego
Gliwice – Ruda Kochłowice – Katowice. Na trasie tej pociągi
będą się zatrzymywać na nowych lub odbudowanych stacjach i
przystankach kolejowych: w rejonie os. Wyzwolenia w Gliwicach,
w  zabrzańskich  Makoszowach,  w  rudzkich  Bielszowicach,
Halembie, Wirku i Kochłowicach oraz na nowym przystanku w
Chorzowie-Batorym.

–  Uruchomienie  tego  połączenia  kolejowego  skomunikuje
południowe  dzielnice  Rudy  Śląskiej  z  miastami  o  dużym
potencjale  społeczno-gospodarczym  wchodzącymi  w  skład
Metropolii.  Wykorzystując  potencjał  połączeń  kolejowych,
pozwoli też mieszkańcom pracującym poza Rudą Śląską na szybkie
dotarcie do pracy – mówi Michał Pierończyk – prezydent Rudy
Śląskiej.

– Podróże między miastami metropolii pochłaniają znaczną część
naszego  czasu.  Wprowadzone  rozwiązania  kolejowe  w  ramach
Programu Kolej Plus w znacznym stopniu pozwolą nam ten czas
zaoszczędzić, wpłyną też na poprawę komfortu naszych podróży –
dodaje.























Staw Kozubek będzie bardziej
przyjazny dla mieszkańców
Kozubek  to  staw  znajdujący  się  na  terenie  należącym  w
przeszłości do Kopalni Kleofas, na granicy osiedla Witosa,
Załęża oraz dzielnicy Batory w Chorzowie. Przestrzeń wokół
obecnie  dzikiego  zbiornika  zostanie  zrewitalizowana,  by
mieszkańcy  zyskali  dostęp  do  kolejnego  atrakcyjnego  i
bezpiecznego miejsca rekreacji. Inwestycja to efekt wybranego
w  głosowaniu  projektu  w  ramach  Budżetu  Obywatelskiego  w
Katowicach.

–  Budżet  Obywatelski  i  Zielony  Budżet  miasta  Katowice  to
narzędzia, dzięki którym mieszkańcy mogą realizować zadania,
na których najbardziej im zależy. Wśród zadań wybranych przez
mieszkańców  jest  rewitalizacja  Stawu  Kozubek.  We  wrześniu
ubiegłego roku, projekt ten otrzymał ponad 8 tys. głosów. Ze
względu na skalę przedsięwzięcia zostało ono sklasyfikowane
jako  zadanie  o  charakterze  dwuletnim.  Obecnie  jesteśmy  na
etapie przetargu na wybór wykonawcy tej inwestycji. Chętni
mogą się zgłaszać do 7 grudnia – mówi Marcin Krupa, prezydent
Katowic. – Zielone inwestycje realizowane są w kilku częściach
Katowic – metamorfozę przechodzi w tej chwili Starganiec, trwa
procedura wyboru wykonawców czterech nowych parków na terenie
miasta,  które  powstaną  kosztem  prawie  48  mln  zł,  na  ul.
Warszawskiej prace idą pełną parą, a przypomnijmy, że tam też
docelowo pojawią się drzewa – dodaje prezydent.

Roboty budowlane mają rozpocząć się od rozbiórki pozostałych
tu  nawierzchni  szutrowych,  podkładów  kolejowych  i  płyt
betonowych, a także oczyszczenia terenu z resztek gruzu, szkła
oraz  innych  zanieczyszczeń.  Co  ważne,  uprzątnięta  zostanie
także przestrzeń w głąb zbiornika, do 5 metrów od brzegu.

https://metropoliagzm.pl/2022/11/17/staw-kozubek-bedzie-bardziej-przyjazny-dla-mieszkancow/
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Przez teren będzie przebiegała ścieżka dla pieszych wyposażona
w kontrastową, szeroką na 40 cm linię prowadzącą dla osób
niewidomych oraz niedowidzących, uzgodnioną z Radą ds. Osób
Niepełnosprawnych. Wokół niej mają zostać zlokalizowane strefy
z urządzeniami przeznaczonymi do trenowania, jak i zabawy dla
dzieci. Atrakcyjnym punktem odmienionego stawu Kozubek ma być
taras o powierzchni 100 metrów kwadratowych z leżakami, który
znajdzie się tuż przy zbiorniku. Całość dopełnią przysiadki i
ławki, stojaki na rowery czy kosze, a przestrzeń zostanie
wyposażona w sieć oświetlenia parkowego.

Zanim  jednak  dojdzie  do  rozpoczęcia  prac,  konieczne  jest
rozstrzygnięcie trwającego właśnie postępowania przetargowego.
Otwarcie ofert zaplanowane jest na 7 grudnia, potem nastąpi
proces ich weryfikacji i wybranie wykonawcy. Ten będzie miał
ok. 9 miesięcy od podpisania umowy na realizację zadania.

– Rewitalizacja stawu Kozubek i jego najbliższego otoczenia to
jedna  z  większych  inwestycji  realizowanych  z  budżetu
obywatelskiego. W tym roku została przygotowana dokumentacja
projektowa  dla  tej  inwestycji,  sporządzona  inwentaryzacja
przyrodnicza  oraz  uzyskano  pozwolenie  na  budowę  –
wymienia  Mieczysław  Wołosz,  dyrektor  Zakładu  Zieleni
Miejskiej. – Teraz nadszedł czas na wybranie wykonawcy tej
inwestycji.  Jeśli  nie  będzie  żadnych  nieprzewidzianych
okoliczności to zadanie powinno zostać zakończone do końca
przyszłego roku – dodaje dyrektor.

Źródło: UM Katowice

Rowery miejskie jeszcze w tym

https://metropoliagzm.pl/2022/07/25/rowery-miejskie-jeszcze-w-tym-sezonie-wroca-do-chorzowa/


sezonie wrócą do Chorzowa
Rowery miejskie wrócą do Chorzowa. Miasto podpisało 20 lipca
2022  roku  z  firmą  Nextbike  S.A.  umowę  na  przekształcenie
posiadanych jednośladów na rowery IV generacji oraz usługę
operatorską na kontynuację systemu KAJ TEROZ Chorzowski Rower
Miejski.

Umowa składa się z kilku etapów. W pierwszym z nich wykonawca
jest zobowiązany ciągu 45 dni przekształcić 345 rowerów III
generacji na rowery IV generacji. To najbardziej kosztochłonne
prace,  które  są  jednak  niezbędne,  aby  rowery  spełniały
odpowiednie  standardy  i  można  było  z  nich  korzystać  w
przyszłości.

–  Rowery  zostaną  wyposażone  w  moduły  GPS  oraz  w  nowe
zabezpieczenia. Nie będziemy już mechanicznie wpinać ich w
stojaki, tylko zablokujemy je w stacji zdalnie, za pomocą
aplikacji.  To  zdecydowanie  wygodniejsze  –  tłumaczy  Marcin
Michalik,  zastępca  prezydenta  Chorzowa.  –  Rowery  będą  też
lepiej zabezpieczone. Dzięki temu w sposób znaczący zostanie
ograniczona możliwość ich kradzieży i zniszczenia. Szczególnie
wandalizm był sporym problemem. Ale dzięki przekształceniu w
IV generację uda się zabezpieczyć te pojazdy przed osobami,
które nie potrafią z nich korzystać. Zgodnie z umową rowery
pojawią  się  w  Chorzowie  pod  na  początku  września  i  będą
dostępne do końca sezonu rowerowego.

W  drugim  etapie  firma  będzie  świadczyć  usługę  operatorską
polegającą  na  zarządzaniu  i  utrzymaniu  systemu  KAJTEROZ
Chorzowski  Rower  Miejski,  jego  kompleksowym  serwisie  i
magazynowaniu jednośladów.

Wszystkie elementy systemu, w czasie świadczenia usługi, mają
być  bezpieczne  dla  osób  z  nich  korzystających.  System  ma
umożliwić najem i zwrot roweru przez całą dobę we wszystkie
dni tygodnia w sezonie rowerowym w roku 2022 roku.

https://metropoliagzm.pl/2022/07/25/rowery-miejskie-jeszcze-w-tym-sezonie-wroca-do-chorzowa/


W ostatnim etapie firma podda rowery posezonowej konserwacji.

fot. Łukasz Adamczyk / UM Chorzów

Źródło: UM Chorzów

120  km  Velostrad  w  GZM.
Miasta  GZM  wchodzą  w  etap
realizacji  pierwszych
czterech dróg
W Katowicach przedstawiciele 11 samorządów podpisali w piątek
(20  maja)  porozumienia  o  rozpoczęciu  budowy  szybkich  dróg
rowerowych w GZM. Łącznie powstanie 8 velostrad o długości ok.
120 km. Podpisane w piątek porozumienia dotyczą pierwszych
czterech. Realizacja tych inwestycji rozpocznie się w 2023
roku, a kolejnych w 2024 roku.

Velostrady GZM to szybkie drogi rowerowe, w większości
odseparowane od jezdni i ruchu samochodowego.
Dzięki  ich  powstaniu,  mieszkańcy  otrzymają  możliwość
bezpiecznego  przejazdu  na  rowerze  pomiędzy  miastami
Metropolii.
Łącznie powstanie 8 velostrad o długości ok. 120 km.
Porozumienia zostały podpisane w piątek (20 maja) przez
samorządowców z 11 miast i gmin GZM, przez które będą
przebiegać pierwsze cztery Velostrady GZM. To: Będzin,
Chorzów, Czeladź, Dąbrowa Górnicza, Gliwice, Katowice,
Mysłowice,  Ruda  Śląska,  Sosnowiec,  Świętochłowice,
Zabrze.

https://metropoliagzm.pl/2022/05/20/120-km-velostrad-w-gzm-miasta-gzm-wchodza-w-etap-realizacji-pierwszych-czterech-drog/
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Dla miast i gmin GZM ważne jest nie tylko to, by było
gdzie jeździć, ale również na czym – w przyszłym roku
zostanie uruchomiony Rower Metropolitalny. GZM jest na
półmetku  dialogu  konkurencyjnego,  firmy  wkrótce  będą
składać swoje oferty.

Powstanie Velostrad GZM to jedno ze strategicznych działań
podejmowanych przez miasta Metropolii. Założenie jest takie,
aby pełniły one funkcję transportową, a nie tylko rekreacyjną,
czyli zapewniały możliwość bezpiecznego przejazdu w drodze do
pracy,  szkoły,  czy  na  studia  w  ramach  jednego  miasta  lub
pomiędzy miastami.

–  Velostrady  zintegrują  jeszcze  bardziej  miasta  i  gminy.
Dotychczas miasta GZM budowały lokalne drogi, realizując tylko
nieliczne inicjatywy z miastami sąsiednimi – mówi Kazimierz
Karolczak,  przewodniczący  zarządu  Górnośląsko-Zagłębiowskiej
Metropolii.  –  Zanim  powstała  metropolia,  było  to  trudne
zarówno pod względem finansowym, jak i organizacyjnym. Dzięki
temu, że działamy razem w ramach GZM, realizacja tego typu



ponadlokalnych  inwestycji  jest  zdecydowanie  usprawniona.
Powstanie  Velostrad  GZM  zostanie  w  całości  sfinansowane  z
budżetu Metropolii i dotacji zewnętrznych, o które będziemy
się ubiegać na ten cel – podkreśla.

Arkadiusz  Chęciński,  prezydent  Sosnowca  zwraca  uwagę,  że
szybkie połączenie rowerowe: z jednej strony z Katowicami, a z
drugiej z Czeladzią, Będzinem i Dąbrową Górniczą – będzie dla
mieszkańców  podregionu  sosnowieckiego  fantastycznym
rozwiązaniem  otwierającym  nowe  możliwości  dla  codziennych
podróży.

– Z niecierpliwością czekamy na realizację velostrad, a mówimy
tutaj o budowie ok. 10 km tras wyłącznie na terenie Sosnowca,
w  sumie  z  innymi  miastami  mamy  już  blisko  30  km.  Budowa
velostrady śladem dawnej linii kolejowej wzdłuż ulicy Wiązowej
oraz Sedlaka do ścisłego centrum miasta i dalej w kierunku
ulicy  Żeromskiego,  pozwoli  na  szybki  transfer  pomiędzy
Sosnowcem  i  Katowicami.  Dodatkowe  połączenia  z  miastami
Zagłębia również dają same plusy – mówi Arkadiusz Chęciński,
prezydent Sosnowca.



Waldemar Bojarun, wiceprezydent Katowic, podkreśla z kolei, że
miasto  stawia  na  zrównoważony  transport,  dlatego  rozbudowa
dróg rowerowych jest dla Katowic niezmiernie istotna.

–  Dzięki  podpisanym  dziś  porozumieniom  tylko  na  terenie
Katowic powstanie prawie 16 km dróg rowerowych o standardzie
velostrady.  Połączenie  Katowic  z  Sosnowcem,  Mysłowicami  i
Gliwicami znacznie usprawni dojazd do pracy czy zwiedzanie
przy  wykorzystaniu  „dwóch  kółek”.  W  połączeniu  z
funkcjonującymi  i  budowanymi  drogami  rowerowymi,  które
docelowo mają połączyć chociażby Nikiszowiec z Giszowcem czy
ulicę Gospodarczą z osiedlem Paderewskiego przez tereny Doliny
Trzech  Stawów,  tworzymy  infrastrukturę,  która  ma  przekonać
mieszkańców do tego, że warto przemieszczać się przy użyciu
roweru – mówi Waldemar Bojarun, wiceprezydent Katowic.

Mariusz  Śpiewok,  wiceprezydent  Gliwic,  zwracał  uwagę,  że
podpisane w piątek porozumienia to efekt ścisłej współpracy
miast i gmin w ramach Metropolii.



–  Ta  współpraca  daje  wymierne  efekty.  Dzięki  szerszemu
spojrzeniu  łączymy  nasze  miasta.  W  Metropolii  możemy
poszczycić się świetnymi drogami. Stale doskonalimy transport
publiczny.  Niedawno  ogłaszaliśmy  nowe  inwestycje  kolejowe.
Teraz  inaugurujemy  projekt  rowerowy.  Chcemy,  by  rower  był
używany przez mieszkańców nie tylko do rekreacji, ale również
jako codzienny środek transportu. Dlatego wspólnie, w ramach
podregionu  gliwickiego  oraz  całej  Metropolii,  rozpoczynamy
projekt budowy velostrad. Celem jest powstanie spójnej sieci
rowerowej łączącej miasta aglomeracji. Jest to kolejny dowód
na to, że we współpracy tkwi nasza siła – podkreśla Mariusz
Śpiewok, zastępca prezydenta Gliwic.

Pobierz: Mapa Velostrady GZM
Szczegółowe przebiegi pod galerią zdjęć. 

https://metropoliagzm.pl/wp-content/uploads/2022/05/Mapa_Velostrada_GZM_140x100.pdf
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Oto  planowane  trasy  pierwszych  czterech  velostrad,  których
powstanie  wchodzi  w  etap  realizacji,  dzięki  podpisanym
porozumieniom:

GLIWICE  –  ZABRZE  –  RUDA  ŚLĄSKA  –  ŚWIĘTOCHŁOWICE  –
CHORZÓW – KATOWICE

Długość: ok. 30 km

Wyznaczone  zostały  już  przebiegi,  odbyły  się  przejazdy  w
terenie  i  wypracowano  wspólne  założenia,  uwzględniające
przebieg miejskich sieci dróg rowerowych oraz planowane nowe
inwestycje  (np.  centrum  przesiadkowe).  Chodzi  o  to,  by
velostrada  była  „kręgosłupem”,  do  którego  będą  docierać
„ości”, czyli lokalne drogi rowerowe.

KATOWICE – SOSNOWIEC

Długość: ok. 9,7 km

Powstanie w ciągu najbliższych kilku lat. Trasa tej velostrady
ma przebiegać od katowickich Bulwarów Rawy, w okolicy ul.
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Bankowej, przez tereny na wschód od drogi ekspresowej S86, aż
po centrum Sosnowca. Koniec trasy został przewidziany przy
parku Dietla, nieopodal ul. Żeromskiego.

SOSNOWIEC – CZELADŹ – BĘDZIN – DĄBROWA GÓRNICZA

Długość: ok. 16,9 km

Kontynuacją trasy z Katowic mają być odgałęzienia do kolejnych
miast Zagłębia Dąbrowskiego. Koncepcja zakłada wykorzystanie
terenu po kolei piaskowej w Sosnowcu i Czeladzi, a następnie
Będzinie i Czeladzi. Pod uwagę brane jest też poprowadzenie
jej wzdłuż S86, a później DK94. Tak czy inaczej – dojedziemy
nią do Dąbrowy Górniczej.

KATOWICE – MYSŁOWICE

Długość: ok. 9,1 km

Droga  rowerowa  rozpocznie  się  w  Katowicach  –  w  Brynowie,
będzie biegła wzdłuż nieczynnej linii kolejowej wzdłuż doliny
Trzech Stawów i w dalszym biegu przez dzielnicę Giszowiec.
Następnie w kierunku miasta Mysłowice będzie przebiegać wzdłuż
ulicy  Mysłowickiej,  docierając  do  granicy  z  Mysłowicami  i
dalej wzdłuż ul. Mikołowskiej, aż do rejonu ronda Rotmistrza
Pileckiego (oś. Ćmok)

Velostrady, które powstaną w kolejnych etapach:

KATOWICE – SIEMIANOWICE ŚLĄSKIE – CHORZÓW – BYTOM –
PIEKARY ŚLĄSKIE

Długość: ok. 15,5 km

To  droga,  która  połączy  Katowice  z  północną  częścią
Metropolii.

Jej planowany początek to okolice pl. Alfreda w Katowicach.
Następnie będzie łączyła Siemianowice Śląskie z Chorzowem i
poprzez  zespół  przyrodniczo-krajobrazowy  „Żabie  Doły”  ma
docierać do Bytomia. W pobliżu Drogi Wojewódzkiej nr 911 ma



połączyć  się  z  lokalnymi  drogami  rowerowymi  w  Piekarach
Śląskich.

TARNOWSKIE GÓRY – BYTOM

Długość: ok. 14 km

Inna trasa w tym rejonie Metropolii będzie biec z Bytomia do
Tarnowskich Gór, stanowiąc połączenie o dodatkowych walorach
rekreacyjnych.

KATOWICE – TYCHY

Długość: 10–17 km

Koncepcje dla tego odcinka są przynajmniej dwie. Może zostać
zbudowany  przez  południowe  dzielnice  Katowic,  Podlesie  i
Kostuchnę,  albo  przez  tyską  dzielnicę  Czułów,  katowickie
Murcki i tereny leśne. Tutaj kwestia przebiegu jest jeszcze
otwarta.

ROWER METROPOLITALNY

Ważne jest również, aby było czym jeździć po velostradach. W
przyszłym  roku  ma  zostać  uruchomiony  Rower  Metropolitalny,
czyli system wypożyczalni rowerów miejskich.

Będzie działał przez cały rok. Płatność za wypożyczenie będzie
docelowo odbywać się za pomocą tej samej aplikacji, dzięki
której kupimy bilety komunikacji miejskiej. W systemie będzie
ok.  8  tys.  rowerów,  a  stojaki  będą  rozmieszczone  w  wielu
lokalizacjach.  Ponadto  zostanie  uruchomiona  długoterminowa
wypożyczalnia rowerów elektrycznych.



Nowy  punkt  wymazowy  w
Chorzowie
Już od najbliższego czwartku – 10 lutego – przy tężni (Plac
Hutników) będzie działał punkt pobrań materiału do badań w
kierunku  wirusa  SARS-CoV-2.  Wystarczy  mieć  aktualne
skierowanie na wymaz i bez wcześniejszego umawiania się zrobić
badanie. 

Punkt będzie czynny:

Poniedziałek 12.00-18.00
Wtorek 12.00-18.00
Środa 12.00-18.00
Czwartek 12.00-18.00
Piątek 12.00-18.00
Sobota 12.00-18.00
Niedziela 12.00-18.00

W  punktach  na  terenie  Miasto  Chorzów  nie  ma  możliwości
podjazdu samochodem. Przypominam, że nie są to punkty typu
drive-thrue. Konieczne jest podejście do kontenera wymazowego.

Kolejny punkt jest zlikalizowany w Szpitalu przy ul. Strzelców
Bytomskich  11  (kontener  ustawiony  bliżej  wejścia  od  ul.
Pułaskiego).

Od dnia 07 lutego obowiązywały będą następujące godziny pracy:
Poniedziałek 8.00-14.00
Wtorek 8.00-14.00
Środa 8.00-14.00
Czwartek 8.00-14.00
Piątek 8.00-14.00
Sobota 8.00-14.00
Niedziela 8.00-14.00

Źródło: UM Chorzów
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Chorzów gra z WOŚP
Chorzów gra z WOŚP do końca świata i jeden dzień dłużej! To
dlatego – jak co roku – na portalu Allegro.pl znalazły się
charytatywne  aukcje  Urzędu  Miasta  i  Prezydenta  Chorzowa
Andrzeja  Kotali.  W  tym  roku  można  powalczyć  o  unikatowy
porcelanowy serwis do kawy oraz możliwość wskazania patrona
tężni solankowej przy placu Hutników. Aukcje już wystartowały.

Przy dobrej pogodzie na placu Hutników, gdzie znajduje się
tężnia  solankowa,  wypoczywa  wielu  chorzowian.  To  niezwykle
popularne  miejsce.  Teraz,  dzięki  aukcji  w  ramach  Wielkiej
Orkiestry Świątecznej Pomocy, tężnia zyska patrona! Patrona
wskaże  osoba  lub  instytucja,  która  zobowiąże  się  zapłacić
największą kwotę na aukcji w ramach WOŚP. Tężnia może zostać
nazwana  nazwiskiem  osoby  żyjącej  lub  postaci  historycznej,
albo  nazwą  przedsiębiorstwa.  Wybrana  nazwa  nie  może  być
obrazoburcza, sprzeczna z zasadami współżycia publicznego i
nie  może  godzić  w  interesy  osób  trzecich.  Nazwa  nie  może
nawiązywać do zbrodniczych systemów totalitarnych. Przez rok o
patronie będzie informowała specjalna tabliczka, która stanie
na placu Hutników.

Prezydent  Andrzej  Kotala  na  aukcję  przekazał  natomiast
wyjątkowy  porcelowanowy  serwis  do  kawy  wyprodukowany  przez
Porcelanę Śląską z Katowic. Serwis składa się z czajnika,
cukiernicy, mlecznika, 6 talerzyków deserowych, 6 spodków i 6
filiżanek oraz tacki do ciast. Serwis jest ręcznie dekorowany
złotą  linią  i  platynowym  paskiem  –  oryginalnym  wzorem  z
archiwum  Giesche,  typowym  dla  stylu  Art  Deco.  Wszystkie
elementy  serwisu  są  sygnowane  unikatową  sygnaturą  Giesche,
używaną przez ówczesną fabrykę porcelany w latach 1929-1939!

Zachęcamy do licytacji i wspierania innych działań Wielkiej

https://metropoliagzm.pl/2022/01/24/chorzow-gra-z-wosp/


Orkiestry  Świątecznej  Pomocy!  W  tym  roku  orkiestra  zbiera
pieniądze na rzecz okulistyki dziecięcej w Polsce.

Źródło: UM Chorzów

Nowe  inwestycje  kolejowe  w
GZM.  Projekty  o  wartości
ponad 5 miliardów złotych
PKP  Polskie  Linie  Kolejowe  SA  ogłosiły  trzy  przetargi  o
wartości  3,7  mld  zł  na  przebudowę  linii  od  Będzina  przez
Sosnowiec, Katowice, Tychy do granicy w Zebrzydowicach. Dzięki
budowie nowych przystanków zwiększy się dostęp do pociągów, a
oddzielenie  ruchu  aglomeracyjnego  i  dalekobieżnego  pozwoli
zwiększyć  liczbę  połączeń.  Jednocześnie  trwa  analiza  13
projektów  zgłoszonych  do  rządowego  programu  Kolej  Plus,
których łączna wartość to ponad 1,5 mld zł. Inwestycje mają
szczególne  znaczenie  dla  Górnośląsko-Zagłębiowskiej
Metropolii, dla której transport szynowy ma być kręgosłupem
całego systemu komunikacji publicznej.

Modernizacja linii w GZM

PLK zapowiadają, że zgodnie z projektem, na trasie od Będzina
przez Sosnowiec do Katowic Szopienic Południowych dobudowane
zostaną dwa tory. Rozdzielony zostanie ruch aglomeracyjny i
dalekobieżny,  co  pozwoli  przewoźnikom  na  kształtowanie
atrakcyjnej  oferty  przewozowej.  Linia  zwiększy  swoją
przepustowość – będzie mogło kursować więcej pociągów. Lepszy
dostęp do kolei zapewnią dwa nowe przystanki Sosnowiec Środula
(ul. Chemiczna), Katowice Morawa (ul. Morawa). Przebudowane
będą  perony  na  stacji  Sosnowiec  Główny  oraz  przystanku
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Katowice Szopienice Płd. Wszystkie perony i obiekty służące
podróżnym zostaną przystosowane do potrzeb osób o ograniczonej
możliwości poruszania się. Na około 4 km odcinku między stacją
Sosnowcem Głównym a stacją Będzin Miasto zbudowany zostanie
nowy  przystanek  Sosnowiec  Środula,   z  którego  skorzystają
mieszkańcy  dwóch  dużych  pobliskich  osiedli.  Stacja  Będzin
obsługująca głównie przewozy towarowe, będzie przebudowana i
dostosowana do przewozu pociągów z ładunkami.

Inwestycja PLK obejmie odcinek od Tychów do Goczałkowic –
Zdroju.  Będą  nowe,  wygodniejsze  perony  na  stacjach  i
przystankach:  Tychy  Żwaków,  Kobiór,  Piasek,  Pszczyna  i
Goczałkowice wraz z dojściami uwzględniającymi dostęp dla osób
o  ograniczonej  możliwości  poruszania  się.  Planowana  jest
modernizacja  sieci  trakcyjnej,  obiektów  inżynieryjnych  oraz
torów. Prędkość pociągów wzrośnie do 160 km/h. Zwiększy się
bezpieczeństwo  ruchu  poprzez  zastosowanie  nowoczesnych
systemów sterowania ruchem.

Szybciej i wygodniej pojedziemy również na trasie z Zabrzegu
do Zebrzydowic i granicy z Czechami. Planowana jest m.in.
przebudowa  torów  i  sieci  trakcyjnej.  Stacje  Chybie  i
Zebrzydowice  oraz  przystanki  Zabrzeg  Czarnolesie,  Pruchna,
Drogomyśl będą dostosowane do potrzeb osób o ograniczonych
możliwościach poruszania się.

PLK  planują  pozyskać  współfinansowanie  z  instrumentu
finansowego  Unii  Europejskiej  „Łącząc  Europę”  na  lata
2021-2027.

Projekty w ramach Kolei Plus

W tym samym czasie aż 13 projektów kolejowych ubiega się o
dofinansowanie  w  ramach  rządowego  programu  Kolej  Plus.
Metropolia złożyła te projekty wraz z miastami, w których
realizowane mogą być inwestycje. Dotyczą one zarówno budowy
nowych torów lub ich modernizacji, jak również budowy nowych
przystanków  kolejowych.  Łączna  wartość  tych  inwestycji  to



ponad 1,5 mld zł.

Wszystkie 13 projektów dostało się do drugiego etapu programu
Kolej Plus, do którego nabór zakończono w grudniu 2021 r.
Teraz na analizę wniosków PKP PLK mają 3 miesiące. Wynikiem
prac  będzie  utworzenie  listy  rankingowej  projektów,  a
następnie  –  po  akceptacji  przez  Ministra  Infrastruktury  –
kwalifikacja do realizacji w programie Kolej Plus.

Zgłoszone projekty dotyczą obszaru Bytomia, Chorzowa, Dąbrowy
Górniczej, Gliwic, Katowic, Łazisk Górnych, Mikołowa, Orzesza,
Pyskowic,  Rudy  Śląskiej,  Świętochłowic,  Tychów  i  Zabrza.
Wszystkie zgłoszone projekty wpisują się w koncepcję Kolei
Metropolitalnej.  Dlatego  też  GZM  sfinansuje  wymagany  wkład
własny dla wszystkich projektów, które otrzymają dotację na
realizację. Szacowany wkład własny dla wszystkich projektów to
ok. 300 mln zł.

LINK: Projekty zgłoszone w ramach programu Kolej Plus

https://metropoliagzm.pl/2021/11/24/kolej-plus-w-metropolii-nowe-tory-i-przystanki-za-15-mld-zl-dokumenty-zlozone-do-pkp-plk/

